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ZÁPIS  

z valné hromady č. 4/2023 Dobrovolného svazku obcí Chomutovsko  

(dále také Svazek) 

Místo:  JIRKOV 
Termín:  19. září 2023 
Čas:  10:00 – 14:00 hodin 

PROGRAM: 

Návrh programu: 
▪ Volba orgánů VH 
▪ Schválení programu jednání 
▪ Vystoupení hostů  
▪ Informace o projektech a aktivitách 

o Projekty v realizaci 
o Nové projekty – připravované 

▪ Financování činnosti Svazku  
o RO č. 5/2023 

▪ Různé 
▪ Závěr 

Přítomni: dle prezenční listiny  

PRŮBĚH:  

Úvod, prezence, zahájení 

Na úvod předseda Svazku, náměstek primátora města Chomutova, Mgr. Milan Märc společně se 
starostkou města Jirkov, Danou Havlátkovou Jurštakovou přivítal přítomné kolegyně, kolegy. Poté 
přivítal hosty, kteří přijali pozvání. Úřad práce v Chomutově zastupoval na jednání Bc. Tomáš Novotný, 
vedoucí oddělení trhu práce a pozvání přijala také vedoucí oddělení územního plánování v Chomutově 
Ing. Lenka Petříková. Starostka města Jirkov představila přítomným účastníkům jednání 
nejvýznamnější záměry města. Nyní je připravován projekt nové sportovní haly pro cca 300 diváků. 
Rovněž nabídla, aby se některé z příštích setkání konalo v nově rekonstruovaném Informačním centru 
s prohlídkou salónního vozu Kludských. Na závěr dnešního jednání byla připravena pro zájemce 
prohlídka zámku Červený Hrádek. 

Předseda Svazku dále seznámil starostky a starosty obcí Svazku s hlavními body jednání valné hromady 
Svazku. Valná hromada byla svolána v souladu s odst. 4, článku IX. Stanov. Přítomno je 15 zástupců 
členských obcí Svazku. Valná hromada je v souladu s odst. 9, článku IX. Stanov usnášeníschopná. 
Prezenční listina přítomných je přílohou č. 1 tohoto zápisu.   

1. Volba orgánů valné hromady 

• Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
Navrženi 
ověřovatelé: Ing. Zdeňka Peroutková, starostka obce Černovice  

Bc. Václav Hora, starosta obce Vrskmaň 
zapisovatelka: Ing. Lenka Kynčilová, manažerka Svazku 

Usnesení č. 1/4/2023: Valná hromada zvolila ověřovatele zápisu, Ing. Zdeňku Peroutkovou, 
starostku obce Černovice a Bc. Václava Horu, starostu obce Vrskmaň a zapisovatelku z dnešního 
jednání Ing. Lenku Kynčilovou, manažerku Svazku. 

Pro: 15  Proti: 0  Zdrželi se:  0 
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2. Schválení programu jednání 

Návrh programu valné hromady svazku obcí Chomutovsko byl zaslán jako součást pozvánky na jednání 
VH. Z jednání se omluvila ředitelka Úřadu práce v Chomutově, paní Mgr. Dagmar Vlčková, DiS. Jednání 
se zúčastnili: pan Bc. Tomáš Novotný, vedoucí oddělení trhu práce a vedoucí oddělení územního 
plánování v Chomutově, paní Ing. Lenka Petříková. Návrh programu byl valné hromadě předložen ke 
schválení. 

Usnesení č. 2/4/2023: Valná hromada schvaluje upravený program jednání.  

Pro: 15  Proti: 0  Zdrželi se:  0 

3. Vystoupení hostů 

▪ Bc. Tomáš Novotný, vedoucí oddělení trhu práce Úřadu práce Chomutov 

přinesl na jednání valné hromady Svazku aktuální informace v souvislosti se změnou financování VPP. 
Možnosti využít VPP se podařilo zajistit za stejných podmínek pro obce Chomutovska do konce 
listopadu 2023. Záměr je prodloužit VPP do 31. 1. 2024 alespoň pro horské obce. V příloze zápisu jsou 
informace z prezentace Amazon a přehled nezaměstnanosti v jednotlivých obcích.  

Dále Bc. Novotný diskutoval se starostkami a starosty o možnosti podpory formou veřejné služby. 
Diskutující se shodli na tom, že o službu není příliš velký zájem a pokud byla využita, je příliš nestabilní. 
Bc. Novotný upozornil, že obcím lze refundovat pracovní pomůcky. 

Starostky a starostové velmi uvítali možnost zjistit informace přímo ze zdroje. 

▪ Ing. Lenka Petříková, vedoucí oddělení územního plánování v Chomutově  

seznámila přítomné starostky a starosty s aktuální informací o připravovaném projektu přesunu 
vlakového nádraží blíže k centru města Chomutov. V prezentaci představila nejprve historii přípravy, 
kdy od roku 1996 je město připraveno tento projekt v rámci územního plánu města podpořit. 
V současné době je zadána architektonická soutěž na řešení přesunu nádraží, zároveň by měla být 
řešena úprava trasy silnice I/13 a využití navazujících ploch.  

Ing. Petříková zodpověděla dotazy starostů a starostek obcí Hrušovany, Černovice, Vrskmaň a dalších. 
Byly diskutovány otázky k řešení nástupiště nového nádraží, zachování zastávky Chomutov město, 
řešení obchvatu Černovic, propojení v oblasti Globusu a mimo jiné i otázka řešení odpisu chráněného 
ložiskového území. 

4. Informace o projektech a aktivitách 

▪ Projekty v realizaci 

Manažerka Svazku Ing. Lenka Kynčilová připravila pro přítomné představitele obcí přehledné 
informace o úspěšnosti získávání dotací z různých zdrojů za celou dobu fungování Svazku.  

Kancelář Svazku poskytuje služby pro obce, které mají zájem prostřednictvím Svazku získat dotace na 
realizaci projektů. Nejnáročnější částí agendy kanceláře Svazku je právě oblast dotační podpory aktivit 
obcí. Jedná se o zajištění průzkumu, tj. monitoringu vhodných dotačních titulů, průzkum zájmu a 
potřeb obcí, příprava projektových záměrů, administrace žádostí o dotaci, agenda organizace 
veřejných zakázek, příprava smluvních dokumentů, výběr dodavatele, dohled nad realizací projektů, 
administrace proplacení dotace, dohled nad dodržením podmínek programu. Jedná se o kompletní 
agendu finančního a projektového managmentu.   

Pro obce Svazku se podařilo od jeho založení získat díky úspěšné realizaci projektů majetek v hodnotě 
celkem více než 25 mil. Kč. Z toho činila dotace 21,4 mil. Kč a vlastní podíl obcí 3,7 mil. Kč. V příloze č. 
2.1 a 2.2 je uveden podrobný přehled projektů a financování činnosti Svazku. Z celkového počtu 24 
žádostí o dotaci podaných v různých dotačních výzvách se podařilo úspěšně zrealizovat 21 projektů. Ze 
všech žádostí o dotaci, pouze jedna žádost neprošla úspěšně hodnocením, dva projekty jsou v procesu 
hodnocení. (Nepočítáme pokus získat dotace na vzdělávání z Fondu Ústeckého kraje po změnách 
dotačních podmínek). 
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V současnosti máme celkem 9 projektů po ukončení doby udržitelnosti, z toho dva velké projekty 
s dotací z OPZ, projekt CSS a projekt Chomutovsko komunikuje s veřejností přívětivě a moderně, ze 
kterých bylo možné získat příspěvek na mzdové náklady. 

Projektů ukončených, u kterých musíme sledovat udržitelnost, je celkem 10. Jeden ukončený projekt 
prošel úspěšně podrobnou závěrečnou kontrolou ze strany poskytovatele dotace. MMR provedlo 
v srpnu 2023 kontrolu ZVA u projektu Infotabule I.  

Dva projekty z 24. výzvy OPŽP+ jsou ukončené, čekáme na stanovení termínu udržitelnosti. Projekt 
„Chomutovsko kompostéry pro občany – 6“ je finančně ukončen, dotaci jsme obdrželi na účet Svazku 
a jednotlivé podíly dotace byly vráceny obcím zapojeným do projektu. Projekt “Chomutovsko 
předchází vzniku jednorázového nádobí – 2“, prošel závěrečnou kontrolou. Očekáváme proplacení 
dotace v nejbližším termínu.  Udržitelnost obou projektů je 5 let od doby ukončení financování, tzn. od 
září 2023, do září 2028. 

Ukliďme Česko – Svazek se již tradičně připojil i na podzim letošního roku jako organizátor akce 
Ukliďme Chomutovsko. Zájem o společně organizovanou akci projevily obce Březno, Droužkovice a 
Místo.  V termínu 16. 9. 2023 proběhl úklid v obci Březno, další dvě obce připravují úklid v jiném 
termínu. 

Projekty připravované 

V současné době máme dva projekty v procesu hodnocení. Oficiální oznámení o výsledku hodnocení 
projektů K7 Programu na podporu odpadového hospodářství Ústeckého kraje budeme znát koncem 
října 2023.  

Další možností na společný projekt je připravovaná výzva č. 59 z OPŽP+. Bude vyhlášena v lednu 2024, 
lze opět žádat o kompostéry, kontejnery atd. Zatím projevilo zájem 8 obcí o zapojení do projektu 
s pracovním názvem K8. Shromažďujeme podklady a již nyní je zřejmé, že vzhledem k podmínkám 
programu nebude s největší pravděpodobností možné uspokojit veškeré požadavky obcí. Budeme vše 
upřesňovat, jakmile budou k dispozici podrobné podmínky. 

Usnesení č. 3/4/2023: Valná hromada bere na vědomí Informace o projektech a aktivitách. 
Pro: 15  Proti: 0  Zdrželi se:  0 

5. Rozpočtové dokumenty 

▪ RO č. 5/2023 – pro informaci 

Valné hromadě bylo předloženo rozpočtové opatření č. 5/2023, viz příloha č. 3 tohoto zápisu, které 
bylo schválenou Radou svazku. Celková změna na výdajové stránce rozpočtu činí 110,4 tis. Kč. 
Rozhodnutí o schválení je v kompetenci Rady.  

Rozpočtové příjmy jsou celkem 7 327 952,- Kč a celkové výdaje rozpočtu Svazku v roce 2023 
k dnešnímu dni jsou ve výši 7 315 850,- Kč. Výsledek hospodaření je s drobným přebytkem 12 102,- Kč.  

Usnesení č. 4/4/2023: Valná hromada bere na vědomí rozpočtové opatření č. 5/2023, jak je uvedeno 
v příloze č. 3 tohoto zápisu. 
Pro: 15  Proti: 0  Zdrželi se:  0 

6. Různé  

▪ Zhodnocení prostředků obcí  

Termínovaný účet Svazku u KB je kapitalizován, k 24. 9. 2023 budou připsány opět úroky. Valná 
hromada diskutovala o možnostech zhodnocení prostředků Svazku.  

▪ Informace Mgr. Milana Märce 

Paměť národa – předseda Svazku vyzval přítomné, aby pomohli najít pamětníka, který by byl ochoten 
a schopen v rámci projektu připomenout období totality na základě svého vlastního příběhu.  
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Nemocnice Chomutov, porodnice – zahájila screening duševních chorob 

Cafe 44 – koncert Laco Deczi – 6.10.2023 

Mapa cyklostezek – předseda Svazku bude jednat s SD a.s. o možnosti spolupráce na tvorbě aplikace 
s využitím podkladů Svazku. 

EIA paroplynová elektrárna – prošla řízením EIA, měla by být spuštěna do provozu v roce 2024. 

 

Závěr 

Příští setkání bylo plánováno ve Vrskmani v termínu 17. října 2023. Vzhledem k jiným akcím pro obce, 
které se konají právě v tento den, bude stanoven náhradní termín setkání obcí Svazku.  

Datum: 27.9.2023  
  

ověřili:    

Mgr. Milan Märc  Ing. Zdeňka Peroutková  Bc. Václav Hora  

 

 

…………………………….  ………………………………….  …………………………………… 

předseda Svazku  starostka obce Černovice starosta obce Vrskmaň 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2. Přehled dotací Svazku 

3. Rozpočtové opatření č. 5/2023 

4. Informace z ÚP 


